
PROTOKÓŁ Nr XII/11
z Obrad XII Sesji Rady Gminy w Kotuniu

odbytych w dniu 5 grudnia 2011r

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Kotuniu.
Obrady rozpoczęto o godz. 1300, a zakończono o godz. 1520.

Ustawowa liczba radnych – 15
W sesji uczestniczyło – 12 radnych, tj. 80% ogólnego składu rady /lista obecności 
w załączeniu do protokołu/.

Porządek obrad:
1. Otwarcie Obrad XII Sesji Rady Gminy
2. Wnioski do porządku obrad
3. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami
4. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika 

Zakładu Gospodarki Komunalnej w Kotuniu
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w planie budżetu gminy na 2011r.
6. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta jako podstawy 

obliczenia podatku rolnego na rok 2012 na terenie Gminy Kotuń
7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na rok 2012 na terenie Gminy Kotuń
8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków 

transportowych na rok 2012 obowiązujących na terenie Gminy Kotuń
9. Podjęcie uchwały w sprawie odpłatności za odpady komunalne przyjmowane 

na gminne składowisko odpadów komunalnych w Kotuniu
10.Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia obowiązywania taryf dla 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na 
terenie Gminy Kotuń

11.Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Kotuń do zawarcia 
umowy partnerstwa dla realizacji projektu w ramach Programu Operacyjnego 
Kapitał Ludzki, Priorytet V Poddziałanie 5.2.1. „Modernizacja zarządzania 
w administracji samorządowej”

12.Informacja Przewodniczącego Rady
13.Dyskusja i wolne wnioski
14.Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji
15.Zamknięcie Obrad XII Sesji Rady Gminy.

Ad pkt 1
Przewodnicząca Rady Anita Drabarek otworzyła XII Sesję Rady Gminy w Kotuniu. 
Stwierdziła quorum. Przywitała obecnych na sesji: Radnego Rady Powiatu 
Siedleckiego Jana Kucia, Wójta Sławomira Adamiaka, Skarbnika Gminy Barbarę 
Jońską, Sekretarza Gminy Sławomira Smolaka, Kierownika ZGK w Kotuniu 
Bogdana Kucia, radnych i sołtysów.



Ad pkt 2
Przewodnicząca Rady na wniosek Wójta zgłosiła zmiany do porządku obrad. Złożyła 
wniosek formalny o włączenie do porządku obrad następujących projektów uchwał:

1. w sprawie ustalenia odpłatności za usługę odbioru, składowania i 
unieszkodliwiania stałych odpadów komunalnych wykonywaną przez Zakład 
Gospodarki Komunalnej w Kotuniu – omawiany będzie jako pkt 12,

2. w sprawie przystąpienia Gminy Kotuń do realizacji projektu w ramach 
Poddziałania 9.1.2 Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki – omawiany będzie 
jako pkt 13,

3. w sprawie wystąpienia Gminy Kotuń ze Stowarzyszenia pod nazwą 
„Nadbużańska Lokalna Organizacja Turystyczna” - omawiany będzie jako pkt 
14,

4. zmieniająca uchwałę w sprawie powierzenia Miastu Siedlce prowadzenia 
lokalnego transportu zbiorowego na terenie Gminy Kotuń – omawiany będzie 
jako pkt 15.

Więcej uwag nie zgłoszono.
Wnioski zgłoszone przez Przewodniczącą Rady zostały przyjęte jednogłośnie /za-12/ 
w głosowaniu jawnym.

Nowy porządek obrad:
3. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami
4. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika 

Zakładu Gospodarki Komunalnej w Kotuniu
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w planie budżetu gminy na 2011r.
6. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta jako podstawy 

obliczenia podatku rolnego na rok 2012 na terenie Gminy Kotuń
7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na rok 2012 na terenie Gminy Kotuń
8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków 

transportowych na rok 2012 obowiązujących na terenie Gminy Kotuń
9. Podjęcie uchwały w sprawie odpłatności za odpady komunalne przyjmowane 

na gminne składowisko odpadów komunalnych w Kotuniu
10.Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia obowiązywania taryf dla 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na 
terenie Gminy Kotuń

11.Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Kotuń do zawarcia 
umowy partnerstwa dla realizacji projektu w ramach Programu Operacyjnego 
Kapitał Ludzki, Priorytet V Poddziałanie 5.2.1. „Modernizacja zarządzania 
w administracji samorządowej”

    12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia odpłatności za usługę odbioru,    
składowania i unieszkodliwiania stałych odpadów komunalnych wykonywaną 
przez Zakład Gospodarki Komunalnej w Kotuniu

    13. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Kotuń do realizacji projektu 
w ramach Poddziałania 9.1.2 Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki



     14.Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia Gminy Kotuń ze Stowarzyszenia pod 
nazwą „Nadbużańska Lokalna Organizacja Turystyczna”

     15.Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powierzenia Miastu Siedlce 
prowadzenia lokalnego transportu zbiorowego na terenie Gminy Kotuń

16.Informacja Przewodniczącego Rady
17.Dyskusja i wolne wnioski
18.Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji
19.Zamknięcie Obrad XII Sesji Rady Gminy.

Ad pkt 3
Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności między sesjami:

1. Trwają nadal prace budowy kanalizacji sanitarnej. Dzięki sprzyjającej 
pogodzie wykonawca nie przerwał prac i jak na razie wykonywane są one 
zgodnie z harmonogramem robót.

2. Trwają także prace na budowie Gimnazjum w Kotuniu. Na części 
przeznaczonej na stołówkę wykonano już dach a na części dydaktycznej stoją 
już krokwie i w najbliższym czasie zostanie położone poszycie dachowe.

3. W świetlicy wiejskiej w Żeliszewie Dużym odbyło się uroczyste przekazanie 
sprzętu strażackiego naszym jednostkom OSP przez Panią Wicemarszałek 
Województwa Mazowieckiego Janinę Ewę Orzyłowską.

4. Podziękował członkom Światowego Związku Żołnierzy AK oraz 
nauczycielom i uczniom Publicznego Gimnazjum w Kotuniu za przygotowanie 
uroczystości z okazji rocznicy Odzyskania Niepodległości.

5. W dniu 25 listopada br odbyła się uroczystość „Złotych i Brylantowych 
Godów”. Medalami za długoletnie pożycie małżeńskie zostało odznaczonych 
kilkanaście par z terenu naszej Gminy.

6. W dniu 26 listopada br odbył się Powiatowy Zjazd Ochotniczych Straży 
Pożarnych.

7. W dniu 15 listopada br odbyło się spotkanie ze sportowcami. Ustalono zasady 
korzystania z sali gimnastycznej przy Gimnazjum w Kotuniu. 

8. 24 listopada br odbyło się spotkanie robocze z Panem Andrzejem Ługowskim, 
wykonawcą kanalizacji sanitarnej na ulicy Polnej w Kotuniu. Ustalono, że 
Gmina wynajmie rzeczoznawcę, który określi przyczyny tak częstych awarii 
sieci kanalizacyjnej na tym odcinku. Jeśli okaże się, że winę za powyższe 
awarie ponosi wykonawca, nastąpi wymiana rur. Jeśli natomiast chodzi 
o naprawę nawierzchni drogowej na ulicy Polnej, to wykonawca zobowiązał 
się ją naprawić do końca maja 2012r.

Uwag ani pytań do sprawozdania Wójta nie wniesiono.

Ad pkt 4
Przewodnicząca Rady poinformowała, że Pani Jadwiga Raczko z Warszawy 
wystąpiła ze skargą na działalność Kierownika ZGK w Kotuniu w sprawie naprawy 
studzienki wodomierzowej wybudowanej na jej posesji we wsi Sosnowe.
Poprosiła Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej Rady Barbarę Plichtę 



o przedstawienie sprawy. 
Strona skarżąca została poinformowana o terminie sesji, jednak na sesję nie przybyła.
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Barbara Plichta poinformowała, że Komisja 
rozpatrzyła bardzo wnikliwie skargę Pani Jadwigi Raczko. Po zapoznaniu się z całą 
dokumentacją dotyczącą budowy przyłącza wodociągowego na posesji skarżącej 
w miejscowości Sosnowe – Członkowie Komisji uznali skargę za bezzasadną. 
Następnie odczytała treść uzasadnienia odrzucenia skargi.

Uwag ani pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady odczytała projekt Uchwały Nr XII/70/11 w sprawie 
rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika Zakładu Gospodarki Komunalnej 
w Kotuniu.
Uchwała została podjęta jednogłośnie /za-12/ w głosowaniu jawnym.

Ad pkt 5
Wójt Sławomir Adamiak wyjaśnił, że projekt uchwały w sprawie zmian w planie 
budżetu radni otrzymali wraz z zaproszeniem na sesję. Jednak w dniu dzisiejszym już 
wiadomo, że trzeba w projekcie nanieść poprawki. Poprosił Skarbnika Gminy 
o wskazanie autopoprawek.
Skarbnik Gminy Barbara Jońska wyjaśniła, że w chwili obecnej już wiadomo 
o brakujących 17.000 zł na zwrot przedszkolom niepublicznym w Siedlcach za pobyt 
w nich dzieci z terenu naszej Gminy. Zostały także zabezpieczone środki na zapłatę 
energii elektrycznej na boisku w Wilczonku. Następnie wskazała na odpowiednie 
zapisy w projekcie uchwały.

Uwag ani pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady Anita Drabarek odczytała projekty Uchwały Nr XII/71/11 
w sprawie zmian w planie budżetu gminy na 2011r.
Uchwała została podjęta jednogłośnie /za-12/ w głosowaniu jawnym.

Ad pkt 6
Wójt wyjaśnił, że podstawą naliczenia podatku rolnego jest cena skupu żyta 
określona przez Urząd Statystyczny. W tym roku wynosi ona ponad 70 zł 
a w ubiegłym wynosiła 37 zł za 1 kwintal żyta. Rada może obniżyć średnią cenę 
skupu żyta, jednak jest to pozbywanie się dochodów gminy oraz proporcjonalnie do 
obniżonej stawki – subwencji. Zaproponował, aby obniżyć cenę żyta do kwoty 
50 złotych za 1 q. Taka obniżka spowoduje utratę dochodów gminy w wysokości 
około 325.644 zł + taką samą kwotę subwencji Państwa. Według rozeznania jakie 
było robione na terenie gmin powiatu siedleckiego w większości z nich cena 1q żyta 
została określona właśnie w takiej wysokości. Tam, gdzie jeszcze nie było sesji w tej 
sprawie Komisje Budżetowe tych rad – także pozytywnie zaopiniowały taką stawkę.
Poprosił radnych o przyjęcie tego projektu uchwały.

Uwag ani pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady odczytała projekt Uchwały Nr XII/72/11 w sprawie obniżenia 



średniej ceny skupu żyta jako podstawy obliczenia podatku rolnego na rok 2012 na 
terenie Gminy Kotuń.
Uchwała została podjęta jednogłośnie /za-12/ w głosowaniu jawnym.

Ad pkt 7
Wójt Sławomir Adamiak wyjaśnił, że Komisja Budżetu i Finansów wyraziła zgodę 
na podniesienie stawek podatku od nieruchomości o wskaźnik inflacji, czyli o około 
5% w stosunku do roku bieżącego. Taki projekt uchwały został właśnie 
przygotowany na dzisiejszą sesję.

− Radny Krzysztof Gajowniczek poprosił o przedstawienie stawek podatku 
obowiązujących w tym roku podatkowym.

− Wójt przedstawił projekt uchwały przedstawiając stawki proponowane 
i bieżące.

Więcej uwag ani pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady odczytała projekt Uchwały Nr XII/ 73/11 w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 2012 na terenie Gminy Kotuń.
Uchwała została podjęta większością głosów /za-10, wstrzymało się-2/ w głosowaniu 
jawnym.

Ad pkt 8
Wójt wyjaśnił, że ten projekt uchwały także posiada aprobatę Komisji Budżetu 
i Finansów. Zakłada on określenie stawek podatku od środków transportowych na 
możliwie najniższych stawkach. Wprowadzając takie założenia uchwały mamy 
nadzieję, na lokalizację na naszym terenie firm transportowych. Wiadomo, że na 
terenie Gminy Siedlce oraz samego Miasta Siedlce kończą się już miejsca na 
zlokalizowanie takich firm, a powstaje ich wciąż wiele. Obniżając podatki damy 
właścicielom firm transportowych możliwość przeniesienia działalności gospodarczej 
na nasz teren. Nie liczymy, że będą szybkie reakcje na naszą propozycję, 
ale z czasem na pewno uda się nam pozyskać nowych podatników.

Uwag ani pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady odczytała projekt Uchwały Nr XII/74/11 w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od środków transportowych na rok 2012 obowiązujących 
na terenie Gminy Kotuń.
Uchwała została podjęta jednogłośnie /za-12/ w głosowaniu jawnym.

Ad pkt 9
Wójt wyjaśnił, że na wniosek Kierownika ZGK w Kotuniu, w związku ze wzrostem 
cen paliwa została na nowo określona stawka przyjęcia na składowisko odpadów 
komunalnych 1 m sześciennego odpadów komunalnych. Dotychczasowa stawka 
wynosiła 45 zł + podatek VAT/1m3 natomiast proponuję się od nowego roku stawkę 
47 zł + podatek VAT/1m3 odpadów.

Uwag ani pytań nie zgłoszono.



Przewodnicząca Rady Anita Drabarek odczytała projekt Uchwały Nr XII/75/11 
w sprawie odpłatności za odpady komunalne przyjmowane na gminne składowisko 
odpadów komunalnych w Kotuniu.
Uchwała została podjęta jednogłośnie /za-12/ w głosowaniu jawnym.

Ad pkt 10
Wójt wyjaśnił, że Kierownik ZGK w Kotuniu złożył umotywowany wniosek 
o przedłużenie dotychczas obowiązującej stawki za odbiór ścieków i dostarczanie 
wody. Przedłużenie stawki będzie obowiązywało do końca pierwszego półrocza roku 
przyszłego. Uzasadnienie wniosku Kierownika ZGK wskazuje, że będzie to dobra 
decyzja.

Uwag ani pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady odczytała projekt Uchwały Nr XII/76/11 w sprawie 
przedłużenia obowiązywania dotychczasowych taryf dla zbiorowego zaopatrzenia 
w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Kotuń.
Uchwała została podjęta jednogłośnie /za-12/ w głosowaniu jawnym.

Ad pkt 11
Wójt wyjaśnił, że celem projektu pod nazwą „Modernizacja zarządzania 
w administracji samorządowej” jest podniesienie jakości pracy urzędu.
Sekretarz Gminy Sławomir Smolak wyjaśnił, że Wójt na przełomie września 
i października powołał specjalną grupę pracowników, którzy dokonali samooceny 
pracy urzędu według metody CAF. Gotowy jest już arkusz takiej samooceny na 
wszystkich płaszczyznach działania urzędu. W tej chwili będziemy przygotowywać 
się do zawarcia partnerstwa z pięcioma gminami, leżącymi na terenie naszego 
województwa – aby razem złożyć wspólny wniosek pomocowy. Na wniosek 
Sekretarza Gminy Paprotnia będą oni występowali o pomoc w naszej grupie gminy. 
W tym miejscu Wójt Sławomir Adamiak poprosił radnych o naniesienie 
autopoprawki w projekcie uchwały i dopisanie Gminy Paprotnia do czterech już 
wymienionych gmin.

Uwag ani pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady odczytała projekt Uchwały Nr XII/77/11 w sprawie 
upoważnienia Wójta Gminy Kotuń do zawarcia umowy partnerstwa dla realizacji 
projektu w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, Priorytet V Poddziałanie 
5.2.1. „Modernizacja zarządzania w administracji samorządowej”.
Uchwała została podjęta jednogłośnie /za-12/ w głosowaniu jawnym.

Od tego momentu na sali obrad pozostało 11 radnych. 
Obrady nadal są prawomocne.

Ad pkt 12
Wójt wyjaśnił, że projekt następnej uchwały posiada pozytywną opinię komisji 
Budżetu i Finansów oraz Komisji Rewizyjnej Rady.



Kierownik ZGK Bogdan Kuć wyjaśnił, że zgodnie z założeniami Komisji Rewizyjnej 
dotacja Gminy dla Zakładu ma pokrywać tylko i wyłącznie utrzymanie składowiska 
odpadów komunalnych. Pozostałe koszty zbiórki odpadów powinni być rozliczane 
w cenie usługi. Wiadomo, że ceny paliw poszły kilkakrotnie w górę i to w ostatnim 
czasie. Ma nadzieję, że obecne stawki paliw i energii zostaną zachowane przez cały 
następny rok, bo jeśli się okaże, że jeszcze będą rosły – to nie wyklucza ponownego 
kalkulowania cen zbiórki odpadów. Stawki zaproponowane nie zakładają ani grosza 
zysku dla Zakładu.

− Radny Artur Skwierczyński zapytał o dotychczasowe stawki za odbiór 
odpadów.

− Kierownik ZGK Bogdan Kuć odczytał nowe i dotychczas obowiązujące stawki 
za odbiór odpadów komunalnych.

Więcej uwag ani pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady odczytała projekt Uchwały Nr XII/78/11 w prawie ustalenia 
odpłatności za usługę odbioru, składowania i unieszkodliwiania stałych odpadów 
komunalnych wykonywaną przez Zakład Gospodarki Komunalnej w Kotuniu.
Uchwała została podjęta większością głosów /za-9, wstrzymało się-2/ w głosowaniu 
jawnym.

Ad pkt 13
Sekretarz Gminy Sławomir Smolak wyjaśnił, że projekt uchwały dotyczy organizacji 
zajęć edukacyjnych dla uczniów szkół z naszego terenu. Kwota projektu wynosi 
166.000 zł i przeznaczona jest na dostosowanie potrzeb indywidualnych uczniów do 
wprowadzonych zmian w systemie oświaty.

− Radny Krzysztof Gajowniczek zapytał jakie koszty dla Gminy określa ten 
projekt.

− Sekretarz Gminy wyjaśnił, że Gmina nie ponosi żadnych kosztów związanych 
z realizacją tego projektu. Nawet na zarządzanie projektem nie przewidziano 
wydatków, ponieważ pracownicy Urzędu Gminy będą wykonywać prace 
w ramach swoich obowiązków.

Więcej uwag ani pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady Anita Drabarek odczytała projekt Uchwały Nr XII/79/11 
w sprawie przystąpienia Gminy Kotuń do realizacji projektu w ramach Poddziałania 
9.1.2 Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki.
Uchwała została podjęta jednogłośnie /za-11/ w głosowaniu jawnym.

Ad pkt 14
Wójt wyjaśnił, że z chwilą kiedy Gmina Kotuń zdecydowała się przystąpić do 
Stowarzyszenia „Nadbużańska Lokalna Organizacja Turystyczna” obiecywano jej, 
że  wypromujemy nasza Gminę. Zapewniano nam też pomoc w znalezieniu 



sponsorów i inwestorów w dziedzinie turystyki. Skończyło się jednak na 
umieszczeniu na ich stronie linku adresu naszej Gminy. Składka roczna za 
przynależność do tego Stowarzyszenia jest co prawda niewielka, bo wynosi około 
1.000 zł, ale po co wydawać pieniądze na coś, co nie działa na naszą korzyść. 
Dlatego też został przygotowany projekt uchwały o wystąpieniu Gminy Kotuń z tego 
Stowarzyszenia.

Uwag ani pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady odczytała projekt Uchwały Nr XII/80/11 w sprawie 
wystąpienia Gminy Kotuń ze Stowarzyszenia pod nazwą „Nadbużańska Lokalna 
Organizacja Turystyczna”.
Uchwała została podjęta większością głosów /za-9, wstrzymało się-2/ w głosowaniu 
jawnym.

Ad pkt 15
Wójt Sławomir Adamiak wyjaśnił, że po negocjacjach z Miastem Siedlce ponownie 
określono i to już bardziej szczegółowo brzmienie porozumienia na dopłatę do 
transportu lokalnego wykonywanego przez MPK w Gręzowie. W projekcie 
końcowym porozumienia zawarte są już kwoty dofinansowania, jakie Gmina Kotuń 
musi uiszczać Miastu Siedlce. 

Uwag ani pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady Anita Drabarek odczytała projekt Uchwały Nr XII/81/11 
zmieniającą uchwałę w sprawie powierzenia Miastu Siedlce prowadzenia lokalnego 
transportu zbiorowego na terenie Gminy Kotuń.
Uchwała została podjęta większością głosów /za-10, wstrzymał się-1/ w głosowaniu 
jawnym.

Ad pkt 16
Przewodnicząca Rady poinformowała, że w dniu dzisiejszym radni otrzymają projekt 
budżetu na rok następny. Poprosiła przewodniczących komisji stałych Rady 
o zwoływanie posiedzeń swoich komisji i rozpoczęcie prac nad projektem uchwały 
budżetowej. W chwili obecnej nie dysponujemy jeszcze opiniami Regionalnej Izby 
Obrachunkowej Zespół w Siedlcach na temat projektu uchwały budżetowej na rok 
2012 i Wieloletniego Planu Finansowego Gminy, ale jest nadzieją, że może do 
posiedzeń komisji zostanie ona wydana.
Następnie poprosiła Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej Barbarę Plichtę 
o przedstawienie informacji na temat kontroli przeprowadzonej w Zakładzie 
Gospodarki Komunalnej w Kotuniu.

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Barbara Plichta poinformowała, że we wrześniu 
tego roku Komisja Rewizyjna przeprowadziła kontrolę problemową w ZGK 
w Kotuniu. Komisja badała finanse Zakładu, jednak nie w pełnym zakresie. 
Z przeprowadzonej kontroli został sporządzony protokół, który jest do wglądu 
u osoby obsługującej Radę. Kontrola wypadła dobrze. Zostały co prawda wydane 



zalecenia pokontrolne, ale nie stanowią one wskazania poważniejszych uchybień 
przez Kierownika ZGK. Całości zagadnień finansowych Komisja nie była w stanie 
zbadać, ponieważ jest to dość skomplikowana materia i tylko osoby posiadające 
wiedzę merytoryczną na ten temat są w stanie ją wykonać. Komisja podjęła decyzje, 
że nie będzie zlecała wykonania takiej kontroli osobie z uprawnieniami, ponieważ 
wiąże się to z kosztami finansowymi dla Gminy.

Ad pkt 17
− Radny Krzysztof Gajowniczek poinformował, że na stronie Gminy Kotuń 

został uaktywniony link do forum gminnego za pośrednictwem Facebooka. 
Jest to bardzo dobra metoda dlatego, że aby się wypowiedzieć na forum trzeba 
się zalogować. Być może ukróci to bezmyślną dyskusję. Mamy wiele różnych 
spraw o wspólnego omówienia i szkoda by było, aby tematy te były 
w jakikolwiek sposób spłaszczane przez nieodpowiedzialnych blogowiczów.

− Sołtys wsi Gręzów Justyna Kleszko zapytała w jaki sposób w tym sezonie 
zimowym będzie odśnieżany chodnik przy drodze krajowej.

− Wójt wyjaśnił, że będzie egzekwował odśnieżanie chodnika od Generalnej 
Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, która jest jego właścicielem.

− Sołtys wsi Ryczyca Zygmunt Ponikowski zapytał jakie korzyści będzie miała 
Gmina z obniżania stawek podatkowych dla biznesmenów. Rolnikom się 
podwyższa stawki podatkowe, chociaż oni nie mają tylu pieniędzy – a tym co 
je mają, to się obniża podatki.

− Wójt wyjaśnił, że o skutkach takich działań będzie można porozmawiać 
dopiero za rok. Już wcześniej przedsiębiorcy sygnalizowali, że chcieliby 
rozpocząć działalność na naszej Gminie, ale przerażają ich nasze wysokie 
stawki podatkowe. Być może obniżenie ich spowoduje, że chociaż część z tych 
przedsiębiorców będzie chciała założyć firmy na naszym terenie.

− Radny Kazimierz Chróściel wyjaśnił, że jest przewoźnik, który posiada 150 
samochodów transportowych. Szuka miejsca na wybudowanie zaplecza-bazy 
dla swojej firmy na terenie Gręzowa. Jeśli znajdzie odpowiedni teren i uzyska 
naszą zgodę na wybudowanie parkingów – to już niedługo będziemy widzieli 
efekty naszych działań zachęcających przyszłych przedsiębiorców do 
inwestowania w naszej Gminie. A podatek transportowy od tylu samochodów 
jest naprawdę duży.

− Radny Powiatowy Jan Kuć stwierdził, że stawki dla rolników, które zostały 
ustalone przez Radę zakładają bardzo dużą podwyżkę, bo aż 30%. Jest to 
nierówne traktowanie mieszkańców. Podatek od nieruchomości podnosi się 
o 5% a cenę żyta aż o 30%.

− Wójt Sławomir Adamiak przypomniał, że wspomniana stawka została przez 
Radę obniżona także o 30%. Jeśli już mówimy o cenach statystycznych, 
to w roku ubiegłym radni nie obniżyli ceny statystycznej żyta, zachowano ją na 
poziomie określonym przez Urząd Statystyczny. W tym roku był duży wzrost 
ceny statystycznej, więc radni zdecydowali się obniżyć ją, co wiąże się z utratą 
dochodów własnych. Przypomniał także, że już od następnego roku dochody 



własne Gminy będą musiały pokryć wydatki bieżące Gminy. Stąd też decyzja 
radnych o określeniu stawek podatkowych właśnie na takim poziomie.

− Radny Kazimierz Chróściel zapytał Radnego Powiatowego Jana Kucia, co ze 
złożoną przez mieszkańców Broszkowa i Tymianki petycją w sprawie dalszej 
modernizacji drogi powiatowej do Mokobód. Czy wie Pan, co z tym 
wnioskiem się dzieje dalej?.

− Radny Powiatowy Jan Kuć wyjaśnił, że w projekcie budżetu na przyszły rok 
nie zapisano środków finansowych na dalszą modernizację tej drogi. 
Spodziewa się, że po przyjęciu budżetu powiatu mieszkańcy, którzy składali 
taką petycję dostaną od Starosty Siedleckiego odpowiedź w tej sprawie.

Więcej dyskusji ani wolnych wniosków nie było.

Ad pkt 18
Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty większością głosów /za-10, wstrzymał 
się-1/ w głosowaniu jawnym. Osobą wstrzymującą się była radna nieobecna na 
poprzedniej sesji.

Ad pkt 19
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Anita Drabarek 
podziękowała wszystkim za przybycie i udział w sesji. 
Następnie zamknęła Obrady XII Sesji Rady Gminy w Kotuniu.

Przewodnicząca Rady
/-/ mgr Anita Drabarek

Protokołowała
/-/ Elżbieta Jastrzębska


